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Kutatás rövid bemutatása: 

 

Azért jelentkeztem a Budapest Ösztöndíj Programba mert úgy gondoltam, hogy ez a lehetőség segíthet 

abban, hogy továbbfejlesszem tudásomat, tapasztalataimat, és egyben hozzájárulhassak Budapest 

város fejlődéséhez. A Program célja továbbá az is volt, hogy megismerhessem a Főváros egy adott 

gazdasági társaságát, elmélyíthessem eddigi, és a kutatás alatt megszerzett tudásomat a gyakornoki 

munka által. Így a fogadó szervezet tevékenységében hasznosítható tudáselemeket, szakismereti 

kapacitásbővítést tehessek elérhetővé. A Programba felvételt nyertem, amit egy interjú előzött meg, 

mely után hamar visszajelzést kaptam, a gyakornoki munkám 2023. szeptemberében el is kezdhettem. 

2024 márciusáig 5 hónapban folytattam kutatásom a beszerzésmonitoring terén a Budapesti 

Közlekedési Zártkörűen Működő Részvénytársaság Monitoring Osztályának területén. A célom az volt, 

hogy a Microsoft Power BI nevű szoftvert alaposan elsajátítsam, és ezt a tudást felhasználva áttekintést, 

javaslatokat nyújthassak a beszerzésmonitoring tevékenységekhez kapcsolódóan. Megismerkedtem a 

BKV Zrt. szervezeti felépítésével, működésével, kiemelten erre a területre vonatkozóan. 

A kutatásom végére érve alaposan megismertem a programot, beleértve az adatforrások 

csatlakoztatását, az adattisztítást, az adatmodellkészítést, vizualizációk létrehozását és a jelentések 

megosztását. A Power BI segítségével sikerült létrehoznom olyan dinamikus dashboardokat és 

jelentéseket, amelyek átlátható és könnyen értelmezhető módon mutatják be a beszerzési folyamatokat 

és eredményeket. 

Az Osztályon gyakorlatilag azonnal befogadtak, mindenki kedves és segítőkész volt velem. Bevezettek 

a napi feladataikba és beleláttam mindenkinek a munkájába kicsit. Elmagyarázták, hogy mit csinálnak 

és azt is, hogy miért, ezzel is tovább bővítve a tudásomat. Rengeteg új információval és tapasztalattal 

gazdagodtam, melyeket a jövőben esélyes, hogy fogok tudni hasznosítani. Örömmel tapasztaltam, hogy 

itt a lexikális tudásomat ténylegesen tudtam hasznosítani gyakorlatban is, és látni, hogy hogyan működik 

egy ilyen óriási nagy szervezet, nem csak a tankönyvekben olvasva róluk. Jó volt megtapasztalni azokat 

a „napi problémákat”, amik felmerülnek a munka folyamán, és megoldást találni rájuk. 

Először tanulmányoztam a főbb szabályozókat és magát a területet. Tanulmányoztam a Szervezeti és 

Működési Szabályzatot, az Ügyrendet és a fontosabb belső szabályozásokat, valamint természetesen 

a kapcsolódó jogszabályokat, főként, amelyek a beszerzésekre vonatkoznak. Megismertem a 



Monitoring Osztály feladatköreit, beleértve a piackutatási, a közbeszerzési eljárások monitorozásához 

kapcsolódó, a kötbérkezelési és a szállítóminősítési folyamatokat, valamint további más 

tevékenységeket is, melyek az Osztály hatáskörébe tartoznak. Részt vettem az osztályértekezleteken, 

megbeszéléseken is. Belevonódtam a feladatokba, így tudtam, hogy mi történik az Osztályon körülöttem 

és folyamatosan tájékoztatva voltam a napi dolgokról. 

Összességében úgy érzem, hogy kölcsönösen hasznos volt részt vennem a Budapest Ösztöndíj 

Programban. Megismertem egy új informatikai eszközt, amit a későbbiekben is tudok hasznosítani majd, 

emellett sok új tudást szereztem a BKV Zrt. működéséről és arról, hogy mennyire sokrétű és hogy milyen 

fontos dolgokat csinálnak az itt dolgozók. Megismertem sok jó embert, új tapasztalatokat szereztem. 

Szerencsére én is tudtam új információkkal szolgálni a Monitoring Osztálynak, amelyet szerintem tudnak 

is hasznosítani a jövőben. A Microsoft Power BI program által egyszerűsíteni tudtam több kimutatást, 

egy-egy dinamikusan működő dashboard-dal, mely sok esetben összefüggésekre is segít rámutatni, így 

a beszerzésmonitoring tevékenységet és a vezetők számára az az információk átláthatóságát, ezáltal 

a döntéshozást is megkönnyítve. 

Nekem is ez egy nagyon jó érzés, hogy egy ekkora vállalatnak és Budapest Önkormányzatának tudtam 

valami újat mutatni. Bízom benne, hogy az általam létrehozott vizualizációk és jelentések hozzájárulnak 

a hatékonyabb és átláthatóbb beszerzési folyamatokhoz, és segítenek a szervezeteknek a stratégiai 

döntéshozatalban. 

 


